
PROTOKÓŁ Nr 31/21 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych
 z 24 listopada 2021 roku

Posiedzenie  Komisji  odbyło  się  w  sali  sesyjnej  Urzędu  Miejskiego  Trzcianki
w godz. od 15.15 do 16.25.

W posiedzeniu udział wzięli:
1) Członkowie Komisji zgodnie z załączoną listą obecności
2) Pan Krzysztof Wojciech Jaworski - Burmistrz Trzcianki 
3) Pan Waldemar Łastowski – dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Trzciance

Ad 1) Otwarcie posiedzenia

Posiedzenie  komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  komisji  pan  Marcin
Walkowiak, witając wszystkich radnych obecnych na posiedzeniu oraz zaproszonych
gości. 

Ad 2)  Przedstawienie porządku posiedzenia

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak przeczytał porządek posiedzenia. 

Porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przedstawienie porządku posiedzenia.
3. Zatwierdzenie protokołu Nr 30/21 z dnia 27 października 2021 roku.
4. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki.
5. Sprawy wniesione do komisji. 
6. Wnioski Komisji i ich realizacja.
7. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący  komisji  pan  Marcin  Walkowiak  powitał  dyrektora  Szkoły
Podstawowej nr 1 w Trzciance pana Waldemara Łastowskiego. 

Następnie głos zabrał pan dyrektor Waldemar Łastowski w sprawie uchwały z punktu
15 porządku posiedzenia sesji Rady Miejskiej Trzcianki. Uchwała dotyczy przejścia
boiska Orlik pod zarząd dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1. Pan dyrektor Łastowski
zasygnalizował, że boisko będąc pod zarządem szkoły, będzie krócej otwarte oraz
korzystanie  z  niego  będzie  odpłatne,  ponieważ  szkoła  nie  ma  środków  na  jego
bieżące funkcjonowanie (dotychczas wydatki te pokrywała gmina – animator sportu,



stroje, sprzęt sportowy). Szkoła jako zarządca będzie musiała ograniczyć działalność
boiska i pobierać opłatę za korzystanie z boiska dla mieszkańców gminy. 

Radny  Adam  Prankiewicz  dopytywał,  jeśli  gmina  mogłaby  pomóc,  jakich  kwot
oczekiwałby dyrektor?

Dyrektor Łastowski zauważył, że korzystanie z boiska przez mieszkańców miasta nie
jest  zadaniem  statutowym  szkoły.  Dotychczas  orlik  był  własnością  gminy,  ale
obecnie  przejdzie  pod  wyłączny  zarząd  trwały  szkoły.  Dyrektor  planuje  pobierać
opłatę za wynajem boiska dla mieszkańców w kwocie ok. 100-120 zł za godzinę. 

Radny  Prankiewicz  zauważył,  że  orliki  w  dużej  mierze  odciążają  inne  boiska
w mieście.

Burmistrz  Krzysztof  Jaworski  poinformował,  że  obecnie  gmina  realizuje  zadania
na orliku  w  ten  sposób,  że  jeden  pracownik  jest  zatrudniony  bezpośrednio  przez
dyrektora  szkoły  i  ta  osoba  jest  opiekunem  przez  część  godzin  i  dodatkowo,
w połączeniu z dofinansowaniem  zewnętrznym, zatrudniona jest na umowę zlecenie
jedna  osoba  (animator  sportu),  która  nie  jest  związana  ze  szkołą,  ale  z  orlikiem.
Te środki  pozyskiwane   są  z  GKRPA.  Burmistrz  stoi  na  stanowisku,  że  można
kontynuować tę współpracę na zasadzie umowy trójstronnej.  

Dyrektor  Łastowski  zauważył,  że  w  swoich  strukturach  organizacyjnych  nie  ma
takiego stanowiska jak animator sportu i nie może takiej osoby zatrudnić, ponieważ
szkoła świadczy usługi edukacyjne, wychowawcze i dydaktyczne dla uczniów szkoły,
a nie dla osób z zewnątrz. Dyrektor nie jest pewien czy może zatrudnić pracownika
na umowę zlecenie.

Radny Paweł Iwanicki dopytywał, czy nawet w przypadku zatrudnienia animatora
sportu ze wsparciem gminy, wstęp na boisko będzie nadal odpłatny? 

Dyrektor  Łastowski  odpowiedział,  że  trudno  mu  teraz  odpowiedzieć.  Dyrektor
planuje  pobieranie  opłat,  chyba  że  rada  uchwałą  podejmie  inną  decyzję.  Pan
Łastowski  twierdzi,  że  jeśli  boisko  przejdzie  w  zarząd  trwały  szkoły,  wówczas
planuje pobierać opłatę za pośrednictwem firmy zewnętrznej.

Pan przewodniczący Marcin Walkowiak podsumował dyskusję, że komisja przyjęła
tę informację i będzie miała świadomość, że mogą pojawić się opłaty za korzystanie
z orlika. 

Radny Paweł Iwanicki dopytał, czy w weekend nie ma możliwości otwarcia Orlika ?

Dyrektor Łastowski potwierdził, że w weekendy boisko będzie zamknięte, ponieważ
nie  ma  pracownika.  W  tygodniu  można  ewentualnie  przesunąć  czas  pracy
pracownika od godziny 12 do 20. 



Radny Iwanicki  zauważył,  że  w innych miastach nie  ma animatorów, a  orliki  są
otwarte. Może jednak jest możliwość, że orlik będzie otwarty mimo braku animatora?

Dyrektor  Łastowski  poinformował,  że  dopóki  nie  ma  w  swoim  budżecie
zapewnionych  pieniędzy  do  zatrudnienia  animatora/konserwatora,  boisko  będzie
zamknięte w weekendy. 

Burmistrz  Krzysztof  Jaworski  zauważył,  że  w  budżecie  gminy  są  środki
na zatrudnienie animatora, więc jest możliwość, aby to finansować.

Dyrektor Łastowski stwierdził,  że jeśli  Rada znajdzie pieniądze w budżecie i taki
animator  będzie  zatrudniony w szkole,  to  dyrektor  szkoły  będzie  w stanie  tak to
zorganizować,  by  boisko  było  otwarte  w soboty  –  będą  mogli  z  niego korzystać
wszyscy mieszkańcy Trzcianki, ale odpłatnie. 

Przewodniczący komisji pan Marcin Walkowiak podsumował, że Rada musi znaleźć
w budżecie pieniądze na zatrudnienie pracownika dla szkoły.  

Ad 3)  Zatwierdzenie protokołu Nr 30/21 z dnia 27  października 2021 roku

Protokół  Nr  30/21  z  dnia  27  października  2021  roku  został  zatwierdzony
w głosowaniu: za - 4 (jednogłośnie).

Ad 4)  Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki

Przewodniczący Marcin Walkowiak rozpoczął dyskusję w celu wypracowania opinii
do projektów uchwał.

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok.

Burmistrz Krzysztof Jaworski poinformował, że po stronie dochodów zmniejsza się
kwoty m.in. w przedszkolach z tytułu odpłatności za wyżywienie (dzieci przebywają
na kwarantannach),  zdejmuje się  dochody z  dotacji  w sprawie obwodnicy,  środki
z Rządowego Funduszu  Rozwoju  Dróg  na  podniesione  przejścia  (przesunięcia  na
następny  rok).  Po  stronie  wydatków   przekazuje  się  10.000,00  zł  na  WOŚP,
24.000,00  zł  przekazuje  się  w  ramach  promocji  sportu  na  3  największe  kluby
sportowe  w  Trzciance  (wniosek  z Komisji  Bezpieczeństwa).  14.000,00  zł  dotacji
podmiotowej  przekazuje  się  dla muzeum na zakup eksponatów oraz 15.000,00 zł
dotacji celowej na zakup nagłośnienia w muzeum.

Przewodniczący  komisji  Marcin  Walkowiak  zapytał  Burmistrza  odnośnie  splitu
środków dla klubów sportowych i odczytał pismo od klubu MKS z prośbą o wsparcie
finansowe (pismo w załączeniu), czy to wsparcie jest planowane i w jakich kwotach? 



Burmistrz Jaworski potwierdził, że kluby dostaną po 8.000,00 zł (w tym MKS). 

Komisja Spraw Społecznych  zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu: za - 2,
przeciw - 0, wstrzymujących  się – 2. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  gminy
Trzcianka na lata 2021-2032.

Komisja Spraw Społecznych  zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu: za - 2,
przeciw - 0, wstrzymujących  się – 2. 

Po głosowaniu nad uchwałą, przewodniczący komisji przedstawił  wprowadzone na
najbliższą  sesję  Stanowisko  Rady  w  sprawie  lokalizacji  basenu.  Pan   Marcin
Walkowiak  stwierdził,  że  na  temat  tego  stanowiska  powinien  wypowiedzieć  się
specjalista/architekt podczas sesji. 

Komisja  Spraw  Społecznych  zapoznała  się  ze  stanowiskiem  Rady  Miejskiej
Trzcianki w sprawie lokalizacji i budowy pływalni. 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Trzcianki. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu zrównoważonej mobilności miejskiej
dla gminy Trzcianka na lata 2021-2027 z perspektywą do roku 2029. 

Burmistrz  Krzysztof  Jaworski  poinformował,  że  plan  był  prezentowany  podczas
Komisji  Gospodarczej,  by  wprowadzić  ewentualne  zmiany  przed  sesją,
ale członkowie komisji nie zgłosili poprawek.

Przewodniczący komisji  dopytał,  do czego przyjęcie  planu będzie zobowiązywało
Radę?

Burmistrz  Jaworski  oznajmił,  że  jako  dokument  strategiczny,  plan  ten  będzie
wytyczną  dla  Rady  i  powinien  mieć  odzwierciedlenie  w  Wieloletnim  Planie
Inwestycyjnym. 

Komisja Spraw Społecznych  zapoznała się z projektem uchwały.

Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  pobyt  dziecka  
i  maksymalnej  wysokości  opłaty  za  wyżywienie  dzieci  w  wieku  do  lat  3  oraz
udzielenia  upoważnienia  do  załatwiania  indywidualnych  spraw  z  zakresu
administracji publicznej.



Burmistrz Jaworski wyjaśnił, że to propozycja podwyżki kosztów utrzymania dzieci
w  żłobku.  Wynika  to  z  tego,  że  od  przyszłego  roku  ma  funkcjonować  wsparcie
państwowe dla rodziców  dzieci do lat 3, tzw. Rodzinny Kapitał Opiekuńczy - rodzic
ma otrzymać 500 zł dla drugiego i każdego kolejnego dziecka na opiekę w żłobku
oraz  ma  wejść  w życie  bon  żłobkowy i  każdy  rodzic  może  otrzymać  400  zł  na
opłacenie miejsca w żłobku dla dziecka do lat 3 (środki przekazywane bezpośrednio
do miejsca opieki).  W związku z tym, że takie wsparcie idzie, planuje się wzrost
opłaty z 15% do 18%. 

Komisja Spraw Społecznych  zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu: za - 3,
przeciw  - 0, wstrzymujących  - 1.

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/167/19 Rady Miejskiej Trzcianki z
dnia  28  listopada  2019  roku  w  sprawie  zasad  przyznawania  
i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  
z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  
z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:  za - 4,
przeciw - 0, wstrzymujących  - 0.

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLIII/275/13 Rady Miejskiej Trzcianki z
dnia 11 kwietnia 2013 r. w sprawie uchwalenia statutu Gminy Trzcianka.

Burmistrz Jaworski poinformował, że w statucie pojawią się dwie zmiany dotyczące
Rad  Seniorów  i  Rad  Młodzieży  –  nadano  tym  podmiotom  inicjatywę
uchwałodawczą.

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:  za - 4,
przeciw - 0, wstrzymujących  - 0.  

Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  współpracy  gminy  Trzcianka  z
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność
pożytku publicznego na terenie gminy na 2022 rok.

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:  za - 4,
przeciw - 0, wstrzymujących  - 0.  



Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ulic: Sadowej i 
Ogrodowej.

Burmistrz  Jaworski  poinformował  o  konieczności  sporządzenia  planu
zagospodarowania  i  tym samym uporządkowania  wskazanego  terenu  miasta.  Jest
wola gminy przekazania TBS-owi działek pod zabudowę wielorodzinną. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:  za - 4,
przeciw - 0, wstrzymujących  - 0. 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXV/355/21 Rady Miejskiej Trzcianki
z dnia 25 lutego 2021 r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji
Rady Miejskiej Trzcianki.

Przewodniczący komisji poinformował, że do Komisji Spraw Społecznych dołączą
radni: Wioletta Szukajło oraz Łukasz Walkowiak. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:  za - 4,
przeciw - 0, wstrzymujących  - 0. 

Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały.

Komisja, na podstawie wcześniejszej dyskusji z dyrektorem Łastowskim, zapoznała 
się z projektem uchwały. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy  Rady  Miejskiej  Trzcianki  na
2022 rok.

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:  za - 4,
przeciw - 0, wstrzymujących  - 0.   

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę NR XXXV/346/21 Rady Miejskiej Trzcianki
z dnia 25 lutego 2021 r. w sprawie pomocy finansowej dla powiatu czarnkowsko-
trzcianeckiego

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:  za - 4,
przeciw - 0, wstrzymujących  - 0.   



Ad 6) Sprawy wniesione do komisji

Przewodniczący Marcin Walkowiak poinformował, że do komisji wpłynął wniosek
mieszkanki  Trzcianki  z prośbą  o  przyznanie  lokalu  socjalnego  z  zasobów
komunalnych.

W związku z powyższym, komisja wnioskuje do Burmistrza Trzcianki o udzielenie
informacji na temat zasobów lokali  mieszkaniowych. Czy istnieje możliwość, aby
komisja pozytywnie rozpatrzyła wniosek mieszkanki Trzcianki o przyznanie lokalu
socjalnego z zasobów komunalnych? 

Komisja Spraw Społecznych przyjęła wniosek w głosowaniu: za - 4 (jednogłośnie).

Ad 7) Wnioski Komisji i ich realizacja

Brak wniosków komisji. 

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  przewodniczący  komisji  zamknął
posiedzenie komisji.
 

     Protokolant         Przewodniczący komisji

/-/ Paulina Baniak /-/ Marcin Walkowiak


